
Pracovní skupina Programu regenerace
6.5.2022
zápis ze schůzky
Přítomni:
René Brož, Vladimír Vinklář, Jilrí Lízler, Jan Luštinec, Jana Nonnerová, Martin Šnorbert
Omluveni:
David Hlaváč, Alexandr Holub, Tomáš Kesner, Aleš Kožnar, Vladimír Richter
Hosté:
Petra Fišerová, David Ulrych

Doporučení radě města:
Přítomní doporučují radě města pověřit konkrétní osobu či osoby zpracováním koncepce využití

prostoru tzv. tržnice řemesel a stávající městské knihovny, Je třeba stanovit priority, prověřit otázky
související s efektivností navrženého řešení atp. (uvedeno již v zópisu ze schůzky 1,0. 12. 2021)

Doporučení zastupitelstvu města:

1. Akce obnovy připravované pro rok2O22 v rámci Programu regenerace MPR a MPZ

V letošním roce bude realizována prvníetapa opravy ohradnízdi zámeckého parku. 2,5.2022bylo
oficiálně předáno staveniště dodavateli stavby.

K akci opravy ohradnízdi zámeckého parku dále doplňujeme, že byla připravena žádost o individuální
dotaci Libereckého kraje a spolu s předepsanými přílohami předána poskytovatelidotace.

2. Obnova historických cest (jilmová alej na Hraběnce)

Na dnešníschůzce byl představen stručný podklad pro diskuzi o majetkových poměrech v okolíkaple
sv. lsidora na Kozinci. Dokument byl představen elektronicky a byl připraven též v tištěné podobě spolu
s ostatními podklady k obnově jílemnických cest k předání vedení města. Přítomní se shodli na tom, že se
tématu obnovy historických cest v nejbližším okolí Jilemnice v rámci činnosti pracovní skupiny Programu
regenerace již dále věnovat nebudou a téma bude předáno komisi zdravého města. Dosud zpracované
podklady budou členům a hostům pracovní skupiny rozeslány elektronicky (materiály budou
v komprimované podobě uloženyv úložištia odkaz bude všem zainteresovaným rozeslán) (zajistíoddělení
PPi.

3. Přemístění městské knihovny - zrušení tržnice řemesel

Na dnešní schůzce proběhla znovu krátká diskuze k tématu přemístění městské knihovny do tzv.
tržnice řemesel. Žaana koncepce využití prostoru ,,tržnice" a stávajícíměstské knihovny (viz,,Doporučení
radě města" již v zápisu 1,0,1,2.2021) dosud zpracována nebyla (budou prostory dostačující? Kolik a jakého
bude potřeba nábytku - regálů? Kam bude přemístěn stávající mobiliář? Kam bude přemístěna hasičská
stříkačka? ad.).

D. Ulrych, ředitel Krkonošského muzea v Jilemnici, přítomným sdělil, že dosud nemá oficiální
informace o tom, zda má s případně uvolněným prostorem v jižní části objektu č.p. 1 počítat a zda má
hledat/připravovat jeho nové využití (část budovy č.p. 1 na p.č. 60 je ve vlastnictví Správy KRNAP,
provozovatele Krkonošského muzea v Jilemnici). Navrhuje, aby byla domluvena schůzka všech, kdo využívají
prostory v tzv. tržnici řemesel, zástupců knihovny a zástupců majitelů objektu (město Jilemnice, Správa
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KRNAP, Krkonošské muzeum vJilemnici, Městská knihovna Jaroslava Havlíčka, SD Jilm, Dita Dolenská, Jiří
Krupička, Kateřina Grofová, Jilemské panía dívky, TV Krkonoše, popř. též lCM Jilemnice). Na této schůzce
by mělo být řečeno, v jakém časovém horizontu má ke změnám dojít a k jakým, Bylo domluveno, že o tomto
nóvrhu informuje pana starostu J. Lízler, jako zpracovatel návrhu řešení interiéru tzv. tržnice řemesel, a P.

Fišerovó.

R. Brož dále informoval přítomné o tom, že se v obdobných případech ukázalo jako prospěšné
zpracování analýzy dosavadního fungování prostor/organizace, a to nejlépe zcela nezávislou
osobou/institucí. Výstupem takové analýzy může být např. vyhodnocení potenciálu posuzovaného
prostoru/organizace.

4. Programu regenerace památkové zóny Jilemnice 2022-2032 (aktualizace}

Přítomní byli informováni o průběhu sepisování Programu regenerace památkové zóny Jilemnice pro
období 2022- 2032. Aktuálně je dokončena kapitola A. Úvod a B. Jilemnice - od historie po současnost,
před dokončením je kapitola C. Historie regenerdce pamótkové zóny Jilemnice (1996 - 2021) - podle
schválené osnovy textu. Přítomní doporučují zjednodušit souhrnné tabulky akcí obnovy v letech 1996 -
2011. Důležité jsou především skutečně zrealizované práce, méně pak náklady na ně.

Přítomní dále upozornili, že je na úvodní straně použita nevhodná podoba městského znaku. Je třeba
jej vyměnit za správný. Program zpracovóvó oddělení PP.

5. Haklova hrobka

Bylo opětovně diskutováno téma havarijního stavu /nejen/ střechy Haklovy hrobky. Ze všech
možných návrhů (získat nabídku na odkup hrobky, oslovit paní Matějkovou písemně, dopis zaslat
doporučeně apod.) se nakonec přítomnípřiklonili k tomu, postupovat podle § ].0 zákona o státní památkové
péči, a to na základě dokumentu dohledaného ve složce Haklova hrobka na oddělení PP MěÚ Jilemnice.
Jedná se o originál listiny, kterou paní M. Matějková sděluje místnímu MěÚ, že v roce 2015 nebude žádat o
příspěvek na obnovu hrobky vrámci Programu regenerace MPR a MPZ. Paní M. Matějková je vtomto
dokumentu uvedena jako vlastník předmětné kulturní památky. Je to jediný doklad, který má zdejší úřad ve
věci vlastnictví hrobky k dispozici. Výše popsaný postup doporučil i R, Brož z krajského úřadu Libereckého
kraje.

Dále bylo na dnešní schůzce dohodnuto, že bude poptána jilemnická Správa hřbitovů, zda někdo platí
pronájem za místo na hřbitově pod Haklovou hrobkou a kdo, popř. je-li k dispozici jakýkoliv dokument
týkající se vlastnictví hrobky (oba úkoly zajistí oddělení PP).

Odpověd'M. Paulů, městského právního poradce, ve věci doložení vlastnictví hrobky dosud oddělení
PP neobdrželo (znovu připomene odděleníPP).

6. Ošetření zeleně u restaurace Vyhlídka a dotační program na obnovu nemovitostí, objektů
nebo jejich prostředí?

VtěÚ Jilemnice odbor ŽR předal pracovní skupině podnět - dotaz: Je možné požádat o finanční
podporu ošetřenívzrostlé stromové zeleně v rámci Programu na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich
prostředí, které se nacházejí na územíměsta Jilemnice (dále jen: Program)? Konkrétně se jedná o třivzrostlé
stromy před restauracíVyhlídka na Kozinci. Stromy jsou dle odhadu pracovníka odboru ŽP více než 90 let
staré, nejsou ale prohlášené za památné stromy. Jedná se o dva jírovce a jednu lípu. Dle pracovníka odboru
Že zdelširro úřadu je na ošetřenívzrostlé stromové zeleně v intravilánu obce a zejména v případě, kdy se
nejedná o památné stromy, velmi obtížné získat finanční podporu z programů běžně dostupných právě pro
ošetření stromové zeleně.

Z pohledu pravidel Programu platí následující:
1/ Dotace se poskytují k podpoře úhrady zvýšených nákladů spojených s údržbou, opravami,

stavebními nebo jinými úpravami nemovitostí nebo objektů nebo jejich prostředí (dále jen
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,,akce"), které se nacházejína územíměsta Jilemnice, tzn. v katastrálním územíJilemnice nebov
katastrálním území Hrabačov.

2l ZvÝšenÝmi náklady se rozumí takové náklady na údržbu, opravy, stavební nebo jiné úpravy
nemovitosti nebo objektu nebo jejich prostředí, které jsou způsobeny zvýšenými požadavky státní
památkové péče, např. restaurování, užití specifických materiálů a technologií.

3/ Prostředím se pro účely tohoto programu rozumí bezprostředníokolí nemovitosti nebo objektu.
Dle výše uvedeného je v tomto konkrétním případě podle přítomných členů pracovnískupiny možné

o dotaci na ošetřenístromů v rámci daného Programu požádat. Popsaný typ záměru ovšem není z pohledu
Pravidel programu prioritním, Jak je v pravidlech Programu dále uvedeno:

4/ Dotace se poskytují zejména k podpoře akcí, které budou realizovány na kulturní památce nebo

budou realízovány na územípamátkové zónyJilemnice, či vedou k záchraně kulturnípamátky, nemovitosti
nebo objektu, předcházejíjejich poškození nebo významně přispívají k zachováníjejich hístorické hodnoty
(podstaty) nebo vedou kjejich obnově.

Připomeňme, že v případě restaurace Vyhlídka je možné vzít v potaz, že se jedná o budovu s rel.

dlouhou historií. Vyhlídkovou restauraci nechaljiž v roce 1894 postavit hrabě Jan Harrach, Rázem se pak

stala oblíbeným cílem turistů a od roku 1895 i lyžařů, kteří zde měli i spolkovou místnost rJ. Luštinec:
Jilemnice, edice Zmizeté Čechy, v Praze a Litomyšli2007).

Část přítomných zdůraznila, že Program je od svého prvopočátku určený spíše na obnovu objektů, a
též připomněla, že je pro finanční příspěvky v rámci Programu vyčleňována jen omezená finanční kvóta,

7. Kompetence pracovní skupiny

Ohledně kompetencí pracovnískupiny, resp. možnosti transformace pracovnískupiny na komisi rady
města byl dotázán tajemník města, P. Faistauer. Ten vysvětlil, že ,,komise je ze zákona o obcích iniciativním
a poradním orgánem rady města. Pojem ,,pracovní skupina" zákon o obcích nezná. Podle Základní
organizační normy zřizuje rada pracovní skupiny pro plnění opakovaných nebo jednorázových úkolů. Na

rozdíl od komisí nemají pracovní skupiny iniciativní roli." Podle názoru P, Faistauera je transformace
pracovní skupiny na komisi možná. Je však ke zvážení, zda by tématu ,,Program regenerace" lépe
neodpovídal statutvýboru zastupitelstva města, Pak by,,odborníci na památky", resp. památkovou péči a
souvisejícítémata, byli ,,poradním orgánem zastupitelstva a ne rady". P. Faistauer dále zdůraznil, že je velmi
důležitá komunikace mezi zřizovatelem (radou města) a pracovní skupinou. Je otázkou, zda téma otevírat
v předvolebním období (i členové pracovní skupiny bylijmenováni radou města).

K tématu proběhla krátká diskuze. Přítomní se dohodli na odložení tématu do období po komunálních
volbách.

8. Pravidla Programu na obnovu nemovitostí, objektů a jejich prostředí na území města Jilemnice

A. Hegerová, MěÚ Jilemnice, vnitřní kontrola, upozornila oddělení památkové péče na následující:
Dle výkladu příslušného ustanovení zákona o obcích ,,v souvislosti s rozhodováním o dotacích nebo
návratných finančních výpomocích je pro určení příslušnosti zastupitelstva rozhodující nikoliv částka, která
bude obcí přiznána, ale částka, která byla vžádosti požadována". Platí-li toto ustanovení, je třeba v jeho

smyslu upravit pravidla Programu.

R. Brož doporučil téma zkonzultovat s právním oddělením Libereckého kraje (p. Ulman, p. Němec).
Po této konzultaci budou učiněny potřebné následné kroky (zajistí oddělení PP).

9. Ostatní

Byla připravena a podána žádost o dotaci v dotačním programu 7.2 Zóchrana a obnova pamótek
v libereckém kraji 2022 na restaurování sochy sv. Barbory.

Byla zpracována a podána přihláška do soutěže Pomótko roku 2021- Libereckéhokraie.
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,,Studie vvužitíZákladní školv Jilemnice, Komenského 288" bude členům a hostům pracovní skupiny
rozeslána elektronicky (studie bude v komprimované podobě uložena v úložišti a odkaz bude všem
za interesovaným rozeslá n).

J. Luštinec upozornil přítomné, že nápis no tzv, Mochačkovu křížipřestává být čitelný, Bude připraven
restaurátorský záměr a ten zařazen mezi akce obnovy plánované pro další roky.

Přítomní byli informováni o postupu ošetření sochv v porčíku před budovou Gvmnózio a SOŠ, Sochu
získalo město Jilemnice v roce 2011darem, Nyníbylo město vyzváno Mezinárodní Uměleckou Společností,
o.p.s. (dále jen: Společnost) k tomu, aby vystavilo objednávku na vyčištění sochy. Zmíněná Společnost se
odvolává na ustanovení smlouvy uzavřené mezi městem Jilemnice a Společností, na základě které je
Společnost jedině oprávněná k činnostem souvisejícím s údržbou sochy. Byla dohledána příslušná smlouva
a věc byla konzultována na mnoha úrovních. ČiStěni sochy bylo nicméně objednáno, zrealizováno a

uhrazeno. Přítomnídoporučujízkonzultovat věc po právnístránce a následně stanovit pro město Jilemnice
finančně výhodnější postup /při budoucí údržbě sochy/ (zajistí oddělení PP/. Socha byla zařazena do
seznamu ,,drobných" kulturních památek ve vlastnictví města - za účelem pojištění,

Byl připraven článek do lilemnického zpravodaje o osudu centrólního kříže z iilemnického katolického
hřbitova (viz přílohu zópisu). Bylo zkonstatováno, že v letošním roce chybějífinanční prostředky na realizaci
opravy poškozeného kříže.

Novou majitelkou domu č.p. 152 v Dolení ulici (dům se zdobnou fasádou u Jilemky poblíž výjezdu na

obchvat, dříve antikvariát Fišer a starožitnictvíMatouš), paníLadou Holman, bylvznesen dotaz, číje kopie
sochy sv, Jana Nepomuckého, která stojí na pozemku mezi domem a Jilemkou. Socha byla zhotovena na
objednávku Jilemnického okrašlovacího spolku (dále jen: JOS). Oddělení památkové péče ani majetkové
oddělení nemají žádné doklady o tom, že by socha byla ve vlastnictví města Jilemnice, jak tomu u něktených
nově zhotovených drobných památek na území města zřízených na popud JOS je. S dotazem bude osloven
JOS. Paní majitelka sochu na svém pozemku nechce. Přítomní navrhují přemístit sochu co nejblíže
stávajícímu umístění, ale na pozemek ve vlastnictví města (původní socha stála na původním mostu přes
Jilemku), navrženo bylo přemístění na pozemek č. 538/1 v k.ú. Jilemnice, Zde by ovšem bylo nutné
vybudovat vhodný základ (pozemek je svažitý) tak, aby byla socha co nejvíce v bezpečí a její umístění bylo
důstojné. Jakékoliv kroky je ale možno učinit až po zjištění vlastnictví sochy (zajistí oddělení PP v spolupróci
s D. Hlavóčem).

Trvající úkoly z minulých schůzek:

U9l78.9.2O2O (zprůiezdnění prostranství před sÝpkoul Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění prostranství
před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální možnosti a situaci,
komunikovat s vlastníkem (oddělení PP, vedení města).

U 2/10. 9. 2021 bmítkv v průiezdu tzv, nového pivovaru č.p. 70)
Opravy omítek v průjezdu se prozatím realizovat nebudou. Nadále platí úkoly související s revizí stavu

elektroinstalace v objektu č.p.70, jak bylo uvedeno v minulém zápisu:
3/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky za průzkum stavu elektroinstalace v objektu
4/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky na rozšíření VO do průjezdu
Splnění úkolů zprostředkuje, popř. přímo zajistí oddělení památkové péče,

U 5/11. 2. 2022 (Vizuólnístrateaie JilemniceI
Téma vizuální strategie města bylo připomenuto jen okrajově, Jedná se o velmi komplexnítéma. Návrhy paní

V. R. Fullerové, která zpracova|a rámcový plán, jak se k nové městské vizuální strategii dopracovat, je třeba pečlivě
zvážit. Navržený postup je personálně i časově velmi náročný a je třeba rozmyslet, zda není možné jej zjednodušit.
Téma bylo odloženo na některou z jarních schůzek pracovní skupiny.
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U 3/11,. 2. 2022 (Střechv na nóměstí)
Bude připraven koncept úpravy pravidel Programu, popř. jiný návrh, jak podpořit obnovu střech

domů na Masarykově náměstí (zajistí oddělení PP).

Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

10. 6. 2022 v 9:00 v zasedací síni MěÚ Jilemnice

Program příští schůzky:

- úkoly z minulých schůzek

- grantový program

- Program regenerace PZ Jilemnice 2022-2032

sepsola 31, 5, 2022: Petra Fišerová,
schvólil: Jiří Lízler

h,(y
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